

Title (en)
Sliding closure for metallurgical vessels

Title (de)
Schieberverschluss für metallurgische Gefäße

Title (fr)
Fermeture coulissante pour récipients métallurgiques

Publication
EP 1208930 A1 20020529 (DE)

Application
EP 01126090 A 20011102

Priority
DE 10058213 A 20001123

Abstract (en)
Slide gate comprises a slide plate (1) for pre-heating in a guide (3) made from ceramic material; and pre-heating surfaces (7, 8) arranged next to the tap hole (5). The surfaces are able to move in pre-heating positions (7a, 8a) in which each surface can be heated. Preferred Features: The guide is connected as a ceramic frame (9) to a metal housing (10). The pre-heating surfaces are formed next to the tap hole left and right of the pre-heating surfaces. The slide plate is made from a special ceramic, especially zirconium oxide stabilized with CaO/MgO or Y₂O₃. The walls of the metal housing are cooled with water.

Abstract (de)
Ein Schieberverschluss für metallurgische Gefäße, Öfen u. dgl., mit einer Schieberplatte (1) aus hitzebeständigem Werkstoff, die mittels eines Linear-Antriebs (2) in einer Führung (3) in Offenstellung oder in Schließstellung bewegbar ist, dient der Aufgabe, ohne Nachteile für die Haltbarkeit zu erleiden, für kurze schnelle Vorheizung bei hohem Wärme-Strom oder für eine langsame Vorheizung geeignet zu sein, was dahingehend gelöst wird, dass die Schieberplatte (1) zum Vorheizen in einer Führung (3) aus Keramikwerkstoffen geführt ist und dass neben dem Abstichloch (5) Vorheizflächen (7; 8) angeordnet sind, die wechselweise in Vorheizstellungen (7a; 8a) verfahrbar sind, in denen die Vorheizflächen jeweils beheizbar sind. <IMAGE>

IPC 1-7
B22D 41/36

IPC 8 full level
B22D 41/36 (2006.01)

CPC (source: EP)
B22D 41/36 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 1910707 A1 19700917 - NEITZEL HERWARD
- [A] GB 2045737 A 19801105 - DIDIER WERKE AG
- [A] US 4268016 A 19810519 - ESCHNER AXEL, et al
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 1997, no. 07 31 July 1997 (1997-07-31)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH CY DE DK ES FI FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE TR

DOCDB simple family (publication)
EP 1208930 A1 20020529; DE 10058213 A1 200020529

DOCDB simple family (application)
EP 01126090 A 20011102; DE 10058213 A 20001123